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Beste dames/heren,

Met deze informatiebrief willen wij u op de hoogte brengen van de ontwikkelingen van de 
zogenaamde ‘stoelendans’. Bij deze ‘stoelendans’ zijn de volgende partijen betrokken; Schepenhuis, 
VVV, Smokkel & Grens Museum Cranendonck, Heemkundekring “De Baronie van Cranendonck” en 
de Stichting behoud en beheer Hervormde Kerk Budel. Deze ‘stoelendans’ is ontstaan doordat 
genoemde organisaties allemaal op zoek zijn naar een geschikte locatie voor hun activiteiten of 
omdat ze een andere invulling willen van de locatie waarover ze beschikken. Door de ‘stoelendans’ 
ontstaat er bovendien de mogelijkheid om een mooi en interessant cultuurhistorisch cluster te 
vormen in het centrum van Budel. Om dit te realiseren is het belangrijk dat genoemde partijen een 
geschikte locatie in het centrum hebben waarbij ze goed bereikbaar, zichtbaar en toegankelijk zijn 
voor het publiek. Soms dienen die mogelijkheden zich snel aan, soms duurt het wat langer.

Hierbij een beknopt overzicht van de ontwikkelingen per organisatie;

VVV
Huisvesting
De VVV is nu nog gehuisvest in het pand aan de Markt 22a (privaat pand) maar de VVV en 't Kluutje 
hebben onlangs een overeenkomst getekend waardoor de VVV medio juni naar het Schepenhuis kan 
verhuizen.

Smokkel & Grens Museum Cranendonck
Huisvesting
Het Smokkelmuseum is nu ondergebracht in het pand aan de Markt 22a (bij de VVV). De 
huurovereenkomst daarvan met de VVV loopt nog door tot en met 31 december 2023. Het 
Smokkelmuseum is nog op zoek naar een geschikte, ruimere, locatie.

Organisatie
Het Smokkelmuseum was eerder ondergebracht bij de VVV maar is inmiddels een zelfstandige 
stichting geworden met een eigen bestuur.
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Heemkundekring “De Baronie van Cranendonck”
Huisvesting
De heemkundevereniging is nu in hoofdzaak gehuisvest op de bovenverdieping van het Schepenhuis 
maar ze is op zoek naar een grotere, beter toegankelijke ruimte waar ze ook beter ‘zichtbaar’ is en 
nog beter naar buiten kan treden. Daarbij viel het oog op de Hervormde Kerk. De kerk wordt nu niet 
optimaal gebruikt en huisvesting van de heemkundevereniging op deze locatie zou een fraaie 
oplossing zijn voor de problemen van beide organisaties. De kerk moet dan allereerst gerestaureerd 
zijn en daarnaast nog wel geschikt worden gemaakt voor de huisvesting van de 
heemkundevereniging en/of voor eventueel een andere publieksfunctie.  

Stichting behoud en beheer Hervormde Kerk Budel
Huisvesting
Stichting ‘Behoud en Beheer Hervormde Kerk’ is eigenaar van ‘t Kerkje (Rijksmonument uit 1812). 
De stichting heeft tot doel het gebruik van dit markante gebouw te stimuleren en het monument te 
behouden. De stichting wil de eigenaar blijven maar is wel bereid om het pand te verhuren. Daarbij 
staat het bestuur wel open voor een eventueel gebruik door de hierboven genoemde 
heemkundevereniging.  De stichting wil het pand ook best verkopen aan de gemeente of overdragen.

Restauratie; subsidieaanvraag
De Hervormde Kerk is dringend toe aan een flinke restauratie. De totale kosten daarvan worden 
geraamd op €400.000,-. Eerder had de stichting al een subsidie voor de restauratie aangevraagd bij 
de provincie maar die aanvraag werd afgewezen. 
Op 1 oktober 2022 heeft de Bonth van Hulten (Erkend Restauratie Bedrijf, Nieuwkuijk) namens het 
stichtingsbestuur een subsidieaanvraag ingediend bij de provincie. 
Op 18 november 2022 heeft er, op initiatief van de burgemeester, een digitaal overleg 
plaatsgevonden met gedeputeerde Stijn Smeulders. Doel van dit overleg was om te laten zien aan de 
gedeputeerde dat de subsidie niet alleen belangrijk is voor de restauratie van de Hervormde Kerk 
maar dat een eventuele honorering een belangrijke stimulans is voor de ontwikkeling van het 
centrum van Budel. Bij dit overleg waren alle partijen die hierboven zijn vermeld vertegenwoordigd. 
Verder was er regelmatig contact tussen de provincie, het stichtingsbestuur van de Hervormde Kerk, 
de Bonth van Hulten en gemeente Cranendonck. 
Helaas kwam er op 13 januari 2023 een formele afwijzing van de aanvraag. Sterker nog, de aanvraag 
is niet eens in behandeling genomen omdat er gegevens zouden ontbreken. Over de reden van het 
‘niet in behandeling nemen’ was het stichtingsbestuur zeer verbaasd en de provincie bood aan om 
hierover informeel te overleggen. 
Op 27 maart jl. vond dit informeel overleg plaats op het provinciehuis in ’s-Hertogenbosch waarbij, 
naast de provincie Brabant, het stichtingsbestuur, de Bonth van Hulten en de gemeente Cranendonck 
waren vertegenwoordigd. Volgens de Bonth van Hulten zijn alle gegevens aangeleverd en is dit door 
ambtenaren van de provincie telefonisch bevestigd. Echter, de provincie blijft bij haar standpunt dat 
zij niet alle gegevens heeft ontvangen en de aanvraag niet compleet was. 
Naar aanleiding van dit overleg heeft het stichtingsbestuur geconcludeerd dat het geen zin heeft om 
bezwaar aan te tekenen. Op 28 maart heeft zij haar bezwaar formeel ingetrokken. 
Tijdens hetzelfde overleg heeft de provincie aangeboden om bij een eventuele, volgende aanvraag 
alle gegevens van tevoren door te nemen zodat de aanvraag in ieder geval compleet is. Het bestuur 
maakt dankbaar gebruik van het aanbod, afspraak in juni, en zal dit najaar (start aanvraagtermijn 1 
oktober 2023) wederom een aanvraag indienen bij de provincie. De opgedane ervaringen, de lobby, 
het informeel overleg en het aanbod van de provincie; dit alles versterkt het geloof in een goede 
afloop. Net als de afgelopen keer is ook nu de gemeente bereid om mee te denken en de aanvraag te 
ondersteunen door een eventuele lobby bij de provincie.

Consequenties gemeente Cranendonck
Het college heeft ingestemd met de garantstelling voor het restant restauratiebedrag voor de 
Hervormde Kerk (na toekenning van de maximaal te verkrijgen subsidie). Voorlopig doet de stichting 
geen beroep op de garantstelling. Allereerst wil ze dit jaar een nieuwe poging wagen en een 
aanvraag indienen bij de provincie.
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Wanneer er, na het besluit van de provincie, toch financiële ondersteuning nodig blijkt te zijn, 
komen we bij uw raad terug. 

Wij hopen dat wij u hiermee voldoende op de hoogte hebben gebracht.

Met vriendelijke groet,

BURGEMEESTER EN WETHOUDERS VAN CRANENDONCK,
De secretaris, De burgemeester,

E. Jacobs F.A.P. van Kessel


